

**1658 (XIX). Petition from Mr. Bernard Tayo
(T/PET.4/111)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Bernard Tayo concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,³

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

777th meeting,
16 April 1957.

**1659 (XIX). Petition from Mr. Isaiah Yasang
(T/PET.4/112)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Isaiah Yasang concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁴

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that, if he requires the assistance of the Administration and asks his local authority for help in finding some occupation, every endeavour will be made to assist him to find some means to earn his living.

777th meeting,
16 April 1957.

**1660 (XIX). Petition from Mr. Aloys Wiba
(T/PET.4/113)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Aloys Wiba concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular, that the case has now been settled and that no other complaints against the Fon have been received.

777th meeting,
16 April 1957.

**1661 (XIX). Petition from Mr. Andreas Ngoso
(T/PET.4/114)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Andreas Ngoso concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁶

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the fact that, if he wishes, he can bring his claim for the balance to a competent court.

777th meeting,
16 April 1957.

³ See T/PET.4/111, T/OBS.4/23, T/L.744.

⁴ See T/PET.4/112, T/OBS.4/24, T/L.744.

⁵ See T/PET.4/113, T/OBS.4/25, T/L.744.

⁶ See T/PET.4/114, T/OBS.4/27, T/L.744.

**1658 (XIX). Pétition de M. Bernard Tayo
(T/PET.4/111)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Bernard Tayo concernant le Cameroun sous administration britannique³,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

777ème séance,
16 avril 1957.

**1659 (XIX). Pétition de M. Isaiah Yasang
(T/PET.4/112)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Isaiah Yasang concernant le Cameroun sous administration britannique⁴,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, dont il ressort notamment que si le pétitionnaire a besoin de l'assistance de l'Administration et qu'il demande aux autorités locales dont il relève de l'aider à trouver un emploi, celles-ci feront tous les efforts nécessaires pour l'aider à trouver un emploi.

777ème séance,
16 avril 1957.

**1660 (XIX). Pétition de M. Aloys Wiba
(T/PET.4/113)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Aloys Wiba concernant le Cameroun sous administration britannique⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, dont il ressort notamment que l'affaire a été tranchée et que l'Administration n'a reçu aucune plainte contre le Fon.

777ème séance,
16 avril 1957.

**1661 (XIX). Pétition de M. Andreas Ngoso
(T/PET.4/114)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Andreas Ngoso concernant le Cameroun sous administration britannique⁶,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur le fait qu'il peut, s'il le désire, intenter une action devant les tribunaux compétents pour les sommes qui lui sont encore dues.

777ème séance,
16 avril 1957.

³ Voir T/PET.4/111, T/OBS.4/23, T/L.744.

⁴ Voir T/PET.4/112, T/OBS.4/24, T/L.744.

⁵ Voir T/PET.4/113, T/OBS.4/25, T/L.744.

⁶ Voir T/PET.4/114, T/OBS.4/27, T/L.744.